
ZAPISNIK 
sa 1.( konstitutivne ) sjednice Odbora za međunarodne odnose i iseljenike 

Skupštine Crne Gore, održane 21. decembra 2012. godine 
 
 

Sjednica je počela u 15,00 časova. 
Sjednicom je predsjedavao doc.dr Miodrag Vuković, predsjednik Odbora. 
Sjednici su prisustvovali sljedeći članovi Odbora: mr Milutin Simović, Žana 

Filipović, Obrad Mišo Stanišić, Mevludin Nuhodžić, Suljo Mustafić, Borislav Banović, 
Mićo Orlandić, Goran Danilović, Milan Knežević, Vasilije Lalošević, Koča Pavlović i 
mr Dritan Abazović. 

Sjednici nije prisustvovao poslanik Mevludin Nuhodžić. 
U članu 65 Poslovnika propisuje se da, ako Odbor nema potrebnu većinu za 

rad, zbog odsutnosti ili spriječenosti pojedinog člana, odsutnog člana Odbora može 
zamijeniti, sa pravom odlučivanja, predsjednik kluba ili član kluba koga odredi klub.  

Shodno citiranom članu sjednici je prisustvovao poslanik Luiđ Škrelja, koji je 
zamijenio odsutnog poslanika Mevludina Nuhodžića. 

Sjednici je pristustvovao pomoćnik ministra finansija gospodin Nemanja 
Pavličić 

Sjednici su prisustvovali saradnici u Odboru za međunarodne odnose i 
iseljenike: Andrej Orlandić, Jasmin Bojadžić, pripravnice Almenka Đečević, Jelena 
Božović i Marija Milošević.  

Na samom početku sjednice doc.dr Miodrag Vuković upoznao je članove 
Odbora sa članom 34 tačka 5 Poslovnika Skupštine Crne Gore da „Odbor na prvoj 
sjednici bira, iz svog sastava, zamjenika predsjednika Odbora, s tim što i predsjednik 
i zamjenik predsjednika ne mogu biti iz pozicije, odnosno opozicije“. 

Poslanici opozicije obavijestili su predsjednika Odbora da nisu u mogućnosti 
da se izjasne o zamjeniku predsjednika Odbora, obzirom da konsultacije unutar 
opozicije o tom pitanju nisu završene i da bi pitanje zamjenika predsjednika Odbora 
trebalo razmatrati na nekoj od narednih sjednica Odbora. 

Predsjednik Odbora je uvažio sugestije poslanika opozicije, konstatovao je da 
postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, te polazeći od predloga dnevnog 
reda i datog obavještenja, za sjednicu je utvrđen sljedeći 
 

 
DNEVNI RED: 

 
1. PREDLOG ZAKONA O BUDŽETU CRNE GORE ZA 2013. GODINU 

 
 
Kako nije bilo primjedbi na predloženi dnevni red, nakon njegovog usvajanja, 
predsjedavajući  doc. dr Miodrag Vuković, dao je riječ pomoćniku ministra finansija 
Nemanji Pavličiću za prvu tačku dnevnog reda. 
 
 



Uvodne napomene o Predlogu zakona o budžetu Crne Gore za 2013. godinu, dao je  
Nemanja Pavličić, pomoćnik ministra finansija. On je istakao da je ovo peti budžet po 
redu gdje je primjetno da je javna potrošnja smanjena, te da je budžet  smanjen za 3 
(tri) miliona eura. Pavličić je u svom izlaganju kazao da su predviđena budžetska 
sredstva za 2013. godinu, u dijelu koji se odnosi na budžetsku potrošačku jedinicu - 
Ministarstvo vanjskih poslova i evropskih integracija u iznosu od 12. 654.317,81 mil. 
€.  
 
Predstavnik predlagača osvrnuo se i na uvećanje budžeta za 5,1%, kada su u pitanju 
mandatorni rashodi okrenuti ka socijalnim davanjima i rastu penzija, zatim ka 
zapošljavanju pripravnika kroz Vladin program za stučno osposobljavanje lica sa 
stečenim visokim obrazovanjem, koji stupa na snagu od januara mjeseca 2013. 
godine. Do povećanja budžeta je došlo u pravosudnim organima, ali i u Ministarstvu 
vanjskih poslova i evropskih integracija, u dijelu programa koji se odnosi na 
evropske integracije.Gospodin Pavličić se osvrnuo i na preporuku Evropske 
komisije, koja se odnosi na povećanje administrativnih kapaciteta. S tim u vezi, 
planirane su obaveze za članstvo u domaćim i međunarodnim organizacijama, pa je 
u tom dijelu budžet za 2013. godinu uvećan. 
 
Nakon uvodnog obraćanja pomoćnika ministra finansija Nemanje Pavličića, 
predsjedavajući je dao riječ poslaniku Borislavu Banoviću, kao prvom prijavljenom 
za raspravu povodom ove tačke dnevnog reda. 
 
Poslanik Borislav Banović konstatovao je da sjednici ne prisustvuje nijedan 
predstavnik Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija ( MVPEI ), te da su 
poslanici   uskraćeni za sadržajnijuu raspravu, ali da će uprkos toj činjenici  glasati 
za Predlog budzeta.Istakao je da su opredijeljena sredstva za rad Centra za iseljenike 
nedovoljna. 
 
 Poslanik Suljo Mustafić kazao je da smatra da je vrlo važno  da sjednici prisustvuju 
predstavnici MVPEI, iz razloga što je vrlo teško određivati nekome budžet, a ne znati 
da li mu je to puno ili malo. On se osvrnuo i na budžetska sredstva predviđena za 
Centar za iseljenike, ističući da je iznos od  98 000 eura nedovoljan i stoga će tražiti 
da se taj iznos uveća. On je istakao da se sa tako skromnim sredstvima ne može 
očekivati dobar rezultat i da smatra da će ovako smanjen budžet uticati na 
efikasnost u radu Centra za iseljenike.Poslanik Mustafić istakao je da je drastično  
umanjen, i onako mali bužet  za diplomatiju, te da je iz tog razloga bilo neophodno 
da sjednici prisustvuje predstavnik Ministarstva vanjskih poslova i evropskih 
integracija, kako bi im postavili pitanja u vezi sa tim.  
 
Konstatujući da su predložena sredstva neodgovarajuća, poslanik mr Dritan 
Abazović je rekao da po njegovom mišljenju budžet za dijasporu ne odgovara 
potrebama i smatra da je neophodno da se ta stavka revidira, odnosno da se iznos 
uveća.  
 



Poslanik Obrad Mišo Stanišić takođe je istakao da je sjednici trebao prisustvovati 
predstavnik Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija . Mišljenja je  da, 
ukoliko predstavnici   Ministarstva ne prisustvuju sjednici , to znači da je bužet 
određen u okvirima finansijskih mogućnosti države.  Što se tiče Centra za iseljenike, 
istakao je da treba da se ojača ne samo finansijski nego i institucionalno.  Poslanik 
Stanišić je dodao da Crna Gora živi van svojih granica pa je potrebno da se ta 
materija uozbilji i da Odbor za međunarodne odnose i iseljenike bude inicijator  za 
njihov budući rad, te da intencija bude usmjerena ka jačanju veza, međutim, iz 
budžeta se vidi da se to neće desiti u narednoj godini. 
 
Poslanik Lalošević je rekao da je nemoguće voditi raspravu, jer predstavnik 
predlagača iz Ministarstva finansija  ne može da odgovori adekvatno na sva pitanja, 
kao što bi to uradio neko iz MVPEI. Mišljenja je da iznos od 96 000e koji je 
opredijeljen Centru za iseljenike nije dovoljan za ostvarivanje svih ciljeva zbog kojih 
je Centar i osnovan. Istakao je da se iz budžeta jasno vidi da se opredijeljeni novac 
namijenjen za isplatu naknada službenicima Centra i za štampanje publikacije „Dani 
dijaspore“ iz čega se jasno može zaključiti da se ovako postavljenim budžetom 
funkcionisanje dijaspore svodi na svega par brošura. 
 
Poslanik Goran Danilović je rekao da suštinski, nije problem odsustvo predstavnika 
Ministarstva , te da nema nijedne potrošačke jedinice koja je zadovoljna 
budžetom.Mišljenja je da će doći do rebalansa budžeta i da će biti jako dobro ukoliko 
predviđena sredstva Ministarstvu novim rebalansom ne budu dodatno umanjena. 
 
Poslanik Milan Knežević uputio je pitanje predstavniku predlagača o visini sredstava 
koje su predstavnici  MVPEI tražio od Ministarstva finansija.  
 
Poslanik Luiđ Ljubo Škrelja  je u svom izlaganju rekao da on smatra da prisustvo 
predstavnika MVPEI ne može doprinijeti puno, jer ipak, razmatranje budžeta nije 
'spisak želja', već realan pokazatelj finansijske mogućnosti države , te da je Predlog 
budžeta odrađen u skladu sa finansijskim potrebama MVPEI sa jedne strane, te 
finansijske mogućnosti države s druge strane. Takođe je podsjetio da niko od 
prisutnih nije podnio amandman i da ovaj Odbor ima kapacitet da raspravlja jer nije 
matični, već zainteresovani Odbor.  
 
Poslanik Koča Pavlović je predložio da se poslanici izjasne o zaključku, jer su dužni 
da daju mišljenje matičnom odboru (Odboru za ekonomiju, finansije i budžet).  
 
Nakon što su se i ostali članovi složili da je veoma važno prisustvo predstavnika 
Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija, naročito kada je riječ o 
budžetu za Centar za iseljenike, predsjednik Odbora doc. dr Miodrag Vuković je 
predložio da se zakaže nova sjednica, na kojoj bi bilo dobro da prisustvuje neko iz 
Ministarstva vanjskih poslova i evropskih integracija, a kao drugu mogućnost 
predložio da se matičnom Odboru za ekonomiju, finansije i budžet  dostavi misljenje 
da su se poslanici ovog Odbora upoznali sa predlogom i da poslanici sugerišu da se 
pogleda stavka koja se odnosi na  iseljenike. 



 
Poslanik mr Milutin Simović je izrazio zadovoljstvo sadržajnom raspravom, 
odnosno, činjenicom da su svi poslanici uzeli učešče u istoj. Istakao je da je  
predstavnik Ministarstva finansija  odgovorio na sva pitanja poslanika. Što se tiče 
pitanja finansiranja Centra za iseljenike, mišljenja je da bi to pitanje trebalo  da se 
riješi na sjednici matičnog Odbora. U međuvremenu postoji mogućnost da se 
dodatno obave konsultacije sa Ministarstvom vanjskih poslova i evropskih 
integracija i da  zakazivanje nove sjednice nije neophodno.  
 
Nakon završene rasprave predsjednik Odbora doc.dr Miodrag Vuković stavio je na 
glasanje zaključak sa sjednice Odbora koja će u formi mišljenja biti dostavljena 
matičnom Odboru za ekonomiju, finansije i budžet.  
 
Shodno članu 69 stav 4 poslanici Suljo Mustafić, Vasilije Lalošević i mr Dritan 
Abazović  izdvojili su mišljenje. 
 
Odbor za međunarodne odnose i iseljenike većinom glasova odlučio je da Odboru za 
ekonomiju, finansije i budžet dostavi mišljenje o Prijedlogu zakona o budžetu Crne 
Gore za 2013. godinu, uz napomenu da se na matičnom odboru razmotri mogućnost 
o povećanju iznosa sredstava koja su predviđena  Centru za iseljenike. 
 
Sjednica je zaključena u 16,35 časova. 
 
 
 
Sekretarka                                     Predsjednik Odbora         
Vesna Radulović                     Doc. dr Miodrag Vuković 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 


